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بهداشتوسلامت

مصوبات جدید »ستاد ملی کرونا« اعلام شد:
تمدید 2 هفته ای

 محدودیت های کرونایی
دکتر »عباس شیراوژن« - سخنگوی ستاد ملی مقابله با کرونا- با 
اشاره به مصوبات ستاد ملی مقابله با کرونا، گفت: در جلسه 
اخیر، ۹ مصوبه تصویب شد. یک مصوبه این بود که برخی 
محدودیت هایی که در جلسات قبلی اعلام شده بود، به مدت 
دو هفته تمدید شود؛ از جمله اینکه جلسات اداری در اماکن 
سربسته با سقف حداکثر ۳۰ نفر و مدت ۹۰ دقیقه برگزار شود. 
همچنین تجمعات آیینی، مذهبی و فرهنگی که در اماکن 
مختلف مسقف برگزار می شود تا ۲۰ درصد ظرفیت فضا به مدت 
حداکثر ۹۰ دقیقه باشد. از دیگر تاکیدات ما اجبار بر استفاده از 

ماسک در محیط های سر بسته بود.
درصد   ۶۰ تا  می بایست  نیز  مسافری  پروازهای  افزود:  وی 
ظرفیت برقرار باشند. این مصوبات باید تا دو هفته آینده ادامه 
داشته باشد. صدا و سیما و وزارت بهداشت باید برای همراهی 
سوم  دز  تزریق  و  واکسیناسیون  تکمیل  برای  مردم  بیشتر 
فعالیت های اقناعی انجام دهند، بویژه آنکه همراهی والدین برای 

واکسیناسیون کودکان ضروری است.
وی افزود: از آنجایی که در ایام زیارتی ماه رجب قرار داریم و 
مردم در این ایام به اماکن مقدسه بخصوص آستان امام رضا )ع( 
مشرف می شوند، تاکید شده است که مقررات بهداشتی  توسط 
زائرین رعایت شود که حداقل انتقال اتفاق افتد. در مورد مراسم 
اعتکاف نیز مقرر شد مراسم صرفا در شهرهای غیر از قرمز یعنی 
در شهرهای زرد، آبی و نارنجی با ۲۰ درصد ظرفیت مساجد و 
رعایت مقررات بهداشتی و انجام ۳ دز واکسیناسیون و استفاده 
از ماسک برگزار شود. شیراوژن همچنین درباره مصوبات مرتبط 
با کنترل مرزهای ورودی به کشور نیز گفت: در جلسه ستاد ملی 
کرونا، درباره ورودی مرزهای مختلف هوایی، زمینی و دریایی 
تاکید شد که دقت شود و اطمینان خاطر از سلامتی مسافرانی 

که از مرز رد شده و وارد کشور می شوند، حاصل شود.
وی همچنین با اشاره به ابراز نگرانی ها از عدم رعایت موارد 
بهداشتی در وسایل حمل و نقل عمومی، گفت: مورد دیگر مطرح 
شده در جلسه ستاد ملی کرونا، نگرانی از وسایل حمل و نقل 
عمومی است و اینکه قواعد بهداشتی به خوبی رعایت نمی شود. 
بر همین اساس بر دستگاه های مسوول تاکید شد که بر رعایت 
جدی تر این مقررات بهداشتی در وسایل حمل و نقل عمومی 

مثل مترو و اتوبوس تاکید داشته باشند.
شیراوژن همچنین گفت: درباره راهپیمایی ۲۲ بهمن نیز الزامی 
برای وزارت کشور و وزارت بهداشت ایجاد شد که شکلی جدید 
و نحوه جدیدی از برگزاری راهپیمایی ۲۲ بهمن را طراحی و 
پیشنهاد دهند که متفاوت از سال های گذشته باشد و به این 
ترتیب با توجه به رنگ بندی شهرها و میزان درگیری شهرها با 

کرونا، طراحی جدیدی داشته باشند.
وی افزود: یکی از نگرانی ها نیز این بود که برخی اقلام دارویی 
مورد نیاز مردم ممکن است کمبودی داشته باشد یا قیمتش 
افزایش داشته باشد که قرار شد هر گونه افزایش قیمت دارویی 
مدیریت شود و به قیمت سابق بازگردد تا به این ترتیب کاهش 

قیمت داشته باشم و تامین دارو نیز اتفاق افتد.
سخنگوی ستاد ملی مقابله با کرونا ادامه داد: همچنین با توجه 
به واکسیناسیون گسترده و ویژگی های سویه امیکرون و تفاوت 
آن با سویه های قبلی، مقرر شد الزاماتی که مترتب است بر رنگ 
بندی شهرها، بازنویسی شود. این موضوع نیز با همکاری وزارت 

بهداشت و وزارت کشور باید صورت گیرد.
وی در پایان گفت: البته نباید این الزامات در مردم ایجاد نگرانی 
کند و همچنین تا زمانی که تغییرات مصوب شود، باید قواعد و 

مصوبات گذشته مورد توجه و رعایت قرار گیرد.

سرمقاله

چهارمین گام:
علی آقا اصرار داشت ساختمان زیرزمین داشته باشد. برای 
همین هم استفاده از خدمات آزمایشگاه ژئوتکنیک الزامی 
بود. باز هم رفتم سراغ امیر جفنگ که گفت یک سری 
آزمایشگاه سراغ دارد که هم تخفیف می دهند و هم هوای 
مالک را دارند! گفتم یعنی چه؟ گفت وقتی کار شروع 
شد بهتر متوجه می شوی! گفت اینها یک انجمن دارند 
که این انجمن مالک یک میز و یک پوز در سازمان است. 
نِشیننده این میز حق الزحمه خدمات را مطابق فهرست 
قیمت مصوب انجمن که در قرارداد شما قید شده دریافت 
می کند، اما شرکت با دور زدن تحریم ها چند درصدی را به 
حساب خودت عودت می دهد که نامش تخفیف است. 
می توانی این پول را در جیب خودت بگذاری و به مالک 
)علی آقا( هم هیچ چیز نگویی! گفتم مگر می شود؟ مگر 
داریم؟ گفت چرا که نه! اگر این کار را نکنی که در انتها 
چیزی برایت باقی نمی ماند! خلاصه رفتم پیش جناب 
میز محترم و بعد از کلی تحقیق در مورد اصالت دستگاه 
پوز حق الزحمه خدمات آزمایشگاهی را کارت کشیدم تا 
بررسی  برای  فقط  ثبت شوند.  آزمایشگاهی  شرکت های 
اصالت دستگاه پوز حدود دو روز وقت صرف کردم. زیرا 
همین چند وقت قبل مطلبی خوانده بودم که دو نفر از 
پرسنل شاغل در واحد مالی سازمان طی سال های ۹۷ و 
۹۸ با نصب یک دستگاه پوز متعلق به یک بقالی یا میوه 
فروشی چند ده میلیارد ریالی را در قالب سنت غیراخلاقی 
اختلاس از سازمان دزدیده و صرف خرید مایحتاج اولیه 
بودند  بی ام دبلیو مدل M8 کرده  یعنی خودروی  زندگی 
و مالکان صرفا با ارائه رسید از پوز همان بقالی یا میوه 
به حساب  پول  دوباره  واریز  از  اختلاس  بازه  در  فروشی 
سازمان معاف می شدند. امیر جفنگ گفته بود همزمان 
با این مرحله به واحد نقشه برداری واقع در طبقه همکف 
سازمان مراجعه کنم و کارهای مربوط به ناظر نقشه بردار را 
هم انجام دهم تا امکان ثبت طراحان فراهم شود. بعد از 

مراجعه و تقدیم مدارک یک لینک به من داده و تاکید شد 
حق الزحمه نظارت نقشه بردار که بر اساس تعرفه مصوب 
انجمن  نقشه برداران محاسبه شده است را با استفاده از 
همین لینک و مرورگر فایرفاکس پرداخت کنید. وارد لینک 
شدم تقریبا هیچ نشانی از وجود یک درگاه الکترونیکی با 
نام و نشان مشاهده نمی شد. به هر صورت پرداخت با ترس 
و لرز انجام شد. برای انجام کامل این مرحله پر استرس و 

هیجان انگیز ۱۵ روز وقت صرف کردم.

پنجمین گام: 
اواسط خرداد ماه، باز هم رفتم پیش امیر جفنگ گفتم 
حالا باید چه کار کنیم؟ که علی آقا زنگ زد! پسر چه کار 
می کنی؟ کار در چه مرحله ای قرار دارد؟ گویا شنیده بود که 

بازار میلگرد و سیمان متشنج می شود. 
با امیر جفنگ صحبت کردم تا به کارها سرعت دهد. من 
که خبر نداشتم چی به چی هست، اما از آنجایی که امیر 
جفنگ رفیق با معرفتی بود قرار شد برای تسهیل کارهای 
فراری  طراح  از ۴  طراحان،  به  دسترسی  تسهیل  و  آتی 
)آن طرف آبی( یا مرحوم مغفور شادروان که هم مهرشان را 
دارد و هم شناسه و رمز کارتابلشان موجود است برای ثبت 
کار من  استفاده نماید. بیستم خرداد کار ما در ظرفیت هر 
۴ طراح درج شد. طراحان معماری و عمران با ۵۰ درصد 
تخفیف و طراحان تاسیسات مکانیکی و برقی با چند برابر 
تعرفه ای که سازمان برای سال ۱۴۰۰ اعلام کرده بود. پول 
همه را نقدا به امیر جفنگ پرداخت کردم بعد از یک روز 
زنگ  زد و گفت نقشه ها دو یا سه روزه آماده می شوند و به 
همراه بقیه مدارک شامل برگه تعهد و دفترچه مشخصات 
از طریق کارتابل الکترونیکی برای کنترل دفتر فنی سازمان 
ارسال خواهند شد. دو یا سه روزی که امیر جفنگ برای 
ترسیم و بارگذاری نقشه ها و بقیه مدارک نیاز داشت ۱۵ 
روز طول کشید تا با قطعی گسترده برق و تورم سیمان و 
فولاد وارد تابستان گرم ۱۴۰۰ شدیم. علی آقا هم که از تورم 
قیمت سیمان و فولاد خوف زده شده بود هر روز زنگ می زد 

و پیگیری می کرد.

ششمین گام:
به امیر جفنگ زنگ زدم و گفتم آقا جان تا اینجا همه 
کارها انجام شده، آیا می توانیم پروانه بگیریم؟ گفت عزیز 
کجای کاری تازه مرحله ششم آغاز شده، چند منزل دیگر تا 
اخذ پروانه باقی است و تازه اول راهی! گفت وارد کارتابل 

الکترونیکی می شوی و حق الزحمه ناظران را واریز می کنی 
اگر تمایل داشتی می توانم کاری کنم که ناظران انتخابی 
باشند نه ارجاعی! گفتم چگونه؟ گفت کاری به جزئیات 
نداشته باش کارها با مقداری ذوق، اندکی آشنا و چندر غاز 
پول چایی حل می شود، از بچه های دم دست ۴ ناظر با 
عشق و آشنا انتخاب می کنیم و روی کار می گذارم، گفتم 
چه عالی ریش و قیچی دست خودت! حق الزحمه نظارت 
۴ رشته عمران، معماری، تاسیسات مکانیکی، تاسیسات 
برقی و هماهنگ کننده را با توجه به محدودیت نقل و 
انتقال پول طی دو روز از طریق درگاه الکترونیکی موجود 
در کارتابل به حساب سازمان واریز کردم که البته جزئیات 
این صورتحساب پرداختی مشخص نبود. به امیر جفنگ  
زنگ زدم، گفت شناسه و رمز کارتابل را برایش ارسال کنم  
و دیگر کاری به کارش نداشته باشم. شخصا همه کارها 
را ردیف می کند و تا یک هفته دیگر برگه تعهد ناظران را 
تحویل ام می دهد. علاوه بر حق الزحمه واریزی به حساب 
سازمان، ۱۵ میلیون تومان به عنوان مازاد حق الزحمه نظارت 
تاسیسات مکانیکی و برقی و مبلغ ۲۰ میلیون تومان بابت 
هزینه انتخاب مهندسان ناظر خارج از سیستم ارجاع به 
امیر جفنگ پرداخت شد. کار این مرحله با اندکی تغییر 
در برنامه اعلامی اول ۱۵ روز طول کشید. امید جفنگ برگه 
تعهد مهندسان ناظر را تحویلم داد و در میانه های تیرماه 

گرم ۱۴۰۰ به هفتمین گام وارد شدم. 
ادامه دارد...

داستان دنباله دار ساختمان سازی در کلان شهر کرج؛ 

هفت خان+چندخان!

»دنیای هوادار« یاد و خاطره شهدا بویژه پاسدار »حمزه علی سلیمی« که در 
منطقه »دیوان دره« و برادران بسیجی »اصغر همدانی« و »رحمان مرادی« در 

منطقه »فکه« که ۶۱/۱۱/۱۹ به مقام شهادت نائل گشتند را گرامی می دارد

روح الله نیاخلیلی

 نویسنده

حوادثوانتظامی

»سرهنگ عین الله جهانی« - معاون اجتماعی و فرهنگی 
ترافیک پلیس راهور- در گفت وگویی رادیویی گفت: بر 
اساس قانون مجازات اسلامی در بخش تعزیزات ماده 
723، اگر فردی بدون گواهینامه رانندگی پشت فرمان 
قرار بگیرد و رانندگی کند، ضمن اینکه خودش مسئول 
است و مجازات می شود، افرادی که خودرو را در اختیار آن 
فرد قرار می دهند، به عنوان معاون در جرم رانندگی بدون 
پروانه در محاکم قضائی تعقیب و مجازات می شوند لذا 
اینگونه نباشد که سوئیچ خودرو را به طور مثال در اختیار 

فردی صغیر قرار دهیم که گواهینامه ندارد.
وی متذکر شد: البته زمانی نیز رابطه سَببی و نسبی بین 
این افراد برقرار نیست، فقط فردی خودرو را در اختیار 
فاقد  باشد و شخص  داده  قرار  گواهینامه  بدون  راننده 
نیز در صورت  والدین  باشد.  بزرگسال  گواهینامه حتی 
قرار دادن خودرو به فرزندانشان، به واسطه مسئولیت های 

قانونی که در قبال فرزندانشان دارند، مسئول خواهند بود 
و باید پاسخگو باشند.

جهانی در پاسخ به این سؤال که آیا 
فرد زیر 18 سال در صورت رانندگی 
فوتی  و  جرحی  حوادث  بروز  و 
بیان  می شود،  شناخته  مقصر 
کرد: بله اینگونه افراد به دادسرای 
اطفال معرفی می شوند و در آنجا 
به پرونده رسیدگی می شود حتی 

که  داشته  وجود  مواردی 
به  بعضاً  مذکور،  افراد 

مراکز  در  نگهداری 
زیر  افراد  مخصوص 
محکوم  سال   18

شدند؛ این مراکز 

آن ها  برای  زندان  نوعی  به  اما  ندارد  را  زندان  شمایل 
محسوب می شود.

معاون اجتماعی و فرهنگی ترافیک پلیس راهور 
گفت: درباره پوشش 18 ـ 18 و قوانین مربوط به 
رانندگی غیرمجاز افراد زیر 18 سال، اظهار کرد: 
آمارهای تحلیلی سال گذشته نشان داد 18 
درصد جان باختگان سوانح ترافیکی، زیر 18 
سال سن داشتند و این افراد معمولاً کودکانی 
هستند که در تصادفات مقصر 
و مسبب نیستند لذا 
به این فکر افتادیم 
را  ـ 18  پوشش 18 
راه اندازی و بتوانیم 
جان افراد مذکور را 

حفظ کنیم.

»معاون اجتماعی و فرهنگی ترافیک پلیس راهور« خبر داد:

تعقیب و مجازات افرادی که خودرو را در اختیار افراد زیر ۱۸ سال قرار دهند

قسمتدوم
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اجتماعی

ارتباطاتوفناوریاطلاعاتنفتوانرژی اقتصادکلان

»حسین قربانزاده« -رئیس سازمان خصوصی سازی- با اشاره به اینکه سود در نظر 
گرفته شده برای شرکت های غیربورسی سهام عدالت برابر با 2800 میلیارد تومان 
است، گفت: سیزده شرکت غیر بورسی در این مجموعه حضور دارند و سود سهام 

شرکت های بورسی نیز برابر با 29 هزار و 200 میلیارد تومان برآورد شده است.
معاون وزیر اقتصاد با اشاره به اینکه سود تخصیصی افزایش 3 برابری را تجربه کرده 
است، افزود: مجموع سود توزیعی سال گذشته در حدود 9500 میلیارد تومان بوده که 
مجموع آن به 31 هزار میلیارد تومان رسید که بدین معناست که عدد 3 برابر شده 
است. قربانزاده جامعه هدف دریافت سود سهام عدالت را 49 میلیون نفر اعلام و 
تصریح کرد: فرایند واریز سود سهام عدالت از اول اسفند ماه آغاز می شود و افرادی که 
روش غیرمستقیم را انتخاب کردند بایستی تا تاریخ 1 اسفند ماه سال جاری سهامدار 
استانی باشند و سهامشان را نفروشند تا مشمول این سود شوند. رئیس کل سازمان 
خصوصی سازی توضیح داد: همه اطلاعات به شرکت سپرده گذاری مرکزی منتقل 
شده و سود سهام عدالت کسانی که در سامانه سجام عضو هستند از آن طریق و 
آن هایی که در سجام نیستند، براساس اطلاعات شماره حساب های بانکی سازمان 
خصوصی سازی که در اختیار شرکت سپرده گذاری قرار گرفته است به صورت جمعی 

به حساب ذی نفعان واریز می شود.

»جواد اوجی« -وزیر نفت- با بیان اینکه با دیدن دستاوردها در این نمایشگاه و اینکه 
فعالان حوزه پتروشیمی ایران اکنون در دنیا پیشتاز شده اند، احساس غرور می کنم، 
اظهار کرد: ایران اکنون در مجموع 1۵3 میلیارد بشکه ذخیره نفت خام و ۳۳ هزار 

میلیارد متر مکعب ذخیره گاز طبیعی قابل برداشت دارد. 
وزیر نفت با بیان اینکه در دولت سیزدهم باید در صنعت پتروشیمی شاهد تحولی 
عظیم باشیم و ظرفیت تولید محصولات پتروشیمی را در سال ۱۴۰۴ به ۱۴۰ میلیون 
تن برسانیم، گفت: پتروشیمی در تحریم های ظالمانه علیه صنعت نفت کمترین 
آسیب را متحمل شده است و امسال شاهد عرضه ۱۰ میلیارد دلار در سامانه نیما 
بوده ایم. از ابتدای دولت سیزدهم تاکنون بیش از ۴.۵ میلیارد دلار قرارداد برای 
توسعه میادین نفت و گاز امضاء شده است. این قراردادها با کنسرسیوم های بانکی، 

هلدینگ ها و همچنین شرکت های خارجی به امضاء رسیده است.
وی با بیان این که علاوه بر این ۱۰ تفاهم نامه نیز در این زمینه به امضاء رسیده 
است، گفت : ما منتظر مذاکرات و رفع تحریم ها نماندیم؛ در این مدت شرکت های 
بزرگ دنیا مذاکرات خود با ایران را برای سرمایه گذاری در نفت و گاز آغاز کرده اند 
و در حوزه انرژی قراردادهای خارجی امضاء شده است که در وقت مناسب خدمت 

مردم اعلام می کنیم.

»عیسی زارع پور« - وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات- با بیان اینکه تنها راه حل 
مشکل اینترنت، توسعه ارتباطات ثابت است، گفت: در این پروژه مخابرات می تواند 
نقش کلیدی داشته باشد. مخابرات به عنوان یک  سرمایه بزرگ ملی سر کار بیاید 
و نقش خود را در این پروژه راهبردی و مهم ایفا کند. با ظرفیتی که در مخابرات 
وجود دارد، می توان با این مهم رسید اما لازمه اش این است که در مخابرات هم 

اتفاقاتی بیفتد.
وی با اشاره به تدوین لایحه بودجه سال ۱۴۰۱ بیان کرد: از نمایندگان مجلس شورای 
اسلامی می خواهم که در بررسی بودجه همراهی کنند تا اتفاقاتی که در لایحه 
بودجه ۱۴۰۰ افتاد و موانعی برای توسعه ارتباطات در کشور ایجاد کرد، تکرار نشود. 
از جمله عدم امکان اصلاح تعرفه ها. تنها حوزه ای که در این مدت امکان افزایش 
تعرفه را نداشت، ارتباطات بود. نیاز بیش از گذشته شده و هزینه ها به شدت افزایش 
پیدا کرده و طبیعتا وقتی درآمد ثابت بماند یا حتی کاهش پیدا کند، توسعه مشکل 
پیدا می کند. وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات ادامه داد: ما از نمایندگان خواهش 
کردیم که چنین احکامی در بودجه ۱۴۰۱ تکرار نشود و اجازه دهند که حوزه ارتباطات 
مسیر تخصصی و طبیعی خود را طی کند که ما شرمنده مردم نشویم و وضعیت 

ارتباطات از چیزی که هر روز کیفیتش کاهش پیدا می کند، تغییر کند. 

امضای 4/5 میلیارد دلار قرارداد برای 
توسعه میادین نفت و گاز

مردم ما شایسته اینترنت 
با سرعت های بالا هستند

آغاز فرآیند پرداخت سود ۶۰۰ هزار 
تومانی سهام عدالت از اول اسفند

»دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »ابراهیم خلیلی مولان«
- شهید مدافع سلامت - را گرامی می دارد

راهومسکن

از طریق ارتباط ویدئو کنفرانسی؛

9۵ کیلومتر بزرگراه در 10 استان 
با دستور وزیر راه افتتاح شد

در مراسمی ۹۵ کیلومتر بزرگراه در ۱۰ استان کشور همزمان 
با دهه فجر با حضور ویدیوکنفرانسی وزیر راه  وشهرسازی 
افتتاح شد. این پروژه ها بخش های مهمی از کریدورهای 
حیاتی  شریان های  اتصال  حلقه های  و  کشور  بزرگراهی 
کشور در ۱۰ استان محسوب می شوند. در این مراسم ۳۲ 
کشور  جنوب  ساحلی  نوار  بزرگراهی  کریدور  از  کیلومتر 

افتتاح شد.
این  در  وسهرسازی-  راه  وزیر  -معاون  خادمی«  »خیراله 
کشور  اقتصادی  قطب  جنوبی  استان های  گفت:  مراسم 
هستند و با توجه به نقش اساسی این کریدور در اقتصاد 
تکمیل شبکه حمل  و  کالا، ساماندهی  ترانزیت  و  ایران 
محسوب  اساسی  اولویت های  از  بخش  این  در  نقل  و 
می شود. طول کریدور بزرگراهی نوار ساحلی جنوب کشور 
یک هزار و ۸۵۰ کیلومتر است که  ۱۵ کیلومتر در استان 
سیستان و بلوچستان، ۱۰ کیلومتر در استان هرمزگان و ۷ 

کیلومتر در استان خوزستان به بهره برداری رسید.
باند دوم  و  تقاطع غیرهمسطح گلستان  افتتاح  خادمی 
بجنورد- کریک در بزرگراه بهشهر- گرگان- بجنورد- قوچان 
را بخش دیگری از برنامه افتتاح اعلام کرد و از افتتاح 
پروژه هایی دیگر در استان های مازندران، آذربایجان شرقی، 
فارس و خراسان شمالی خبر داد و افزود: بهره بردرای از 
تقاطع غیرهمسطح فریدونکنار در استان مازندران، تقاطع 
آذربایجان  در  اهر  تبریز-  بزرگراه  گیلان،  استان  در  اسالم 
شرقی و ۱۸ کیلومتر راه و بزرگراه در استان فارس بخش 
و  راه  وزیر  دستور  با  که  هستند  هایی  پروژه  از  دیگری 

شهرسازی زیرعبور قرار گرفت.

نگاه

حوزه سلامت یکی از موثرترین فاکتورهای تاثیرگذار در رفاه 
و توسعه اجتماعی است و پرستاران بعنوان عضو اصلی آن، 
باید مورد توجه ویژه ای قرار گیرند. پرستاران بعنوان یکی از 
رکن های مهم حفظ سلامت جسمی و روحی نقش غیرقابل 
انکاری در سلامت جامعه دارند. مدافعان سلامت همواره 
در خط مقدم خدمت هستند و استفاده از توانمندی آن ها 
در جهت پیشبرد سلامت خانواده ها و گروه های حساس در 

عرصه های اجتماعی، امری ضروری بنظر می رسد. 
ارتقای  در  پرستاران  جایگاه  به  مربوط  چالش های  عمده 
و  ساختار  به  مربوط  فاکتورهای  شامل  جامعه،  سلامت 
نحوه تخصیص  بهداشتی،  نظام  به  مربوط  سیاست های 
نبودن  شفاف  و  پرستاران  آموزش  ساختار  مالی،  منابع 
مفهوم و نقش آنان در سلامت جامعه است. اگرچه این 
چالش ها متنوع و پیچیده است، ولی می تواند چگونگی ارائه 
مراقبت های پرستاری در عرصه های اجتماعی را تحت تاثیر 

قرار دهد. 
ارائه  رویکردهای  از  سلامت  نظام  ساختار  بازبینی  لذا 
مراقبت های پیشگیرانه و تغییر در روند بکارگیری پرستاران، 
بازبینی نیازهای یادگیری آنان در جهت نیازهای بهداشتی 
مردم و تلاش در جهت ارتقای جایگاه و مفهوم پرستار در 
سلامت جامعه، می تواند بسیاری از این چالش ها را در مسیر 
ارتقای سلامت مردم برطرف نماید. بی شک، اولین خواسته 
یک پرستار امنیت شغلی و امنیت سلامتی است. بسیاری 
از پرستاران به صورت ساعتی و قراردادی کار می کنند و برخی 

هم که موفق به استخدام نمی شوند، مهاجرت می کنند. 
اما از دیگر خواسته های شان تبدیل وضعیت و برچیده شدن 
شرکت های واسطه پیمانکاری است، در حالی که همچنان 
شاهد حضور پرستاران شرکتی با قراردادهای متفاوت با 
دریافتی های غیرعادلانه در کادر درمان هستیم. در کشور ما 
نظام پرداخت بسیار معیوب است و این مهم باعث می شود 
تا وقتی تبعیض ها، بی عدالتی ها و رفتارهای ناشایست در 
حوزه نظام سلامت وجود داشته باشد، افراد انگیزه خود را 

برای خدمت رسانی از دست بدهند. 
بی توجهی به مطالبات پرستاران سبب بی انگیزه شدن آنان 
می شود و آرامش خیال آنان را برای خدمت می گیرد و اغلب 
پرستاران بدلیل شرایط سخت کاری و پرداختی کم، مهاجرت 
دیگر  دلیل  پرداخت ها  در  بی عدالتی  بحث  اما  می کنند. 
مهاجرت پرستاران است، همچنین شرایط جذب پرستاران 

در کشورهای اروپایی بدلیل شیوع کرونا تسهیل پیدا کرده 
و جایگاه شغلی و اجتماعی پرستاران در کشورهای پیشرفته 
بالاتر است و این موضوع سبب ایجاد انگیزه مهاجرت بین 

پرستاران می شود. 
شوربختانه رفت و آمد دولت ها نمی تواند راه حل مناسبی 
برای بهبود شرایط باشد، بلکه باید از اصلاح ساختار ابتدایی 
برای بهبود اوضاع اقدام کرد. دولت می تواند با صرف کردن 
تنها 10 درصد از هزینه های درمان، پرستار جذب کند و در 
کاهش آمار ابتلا و مرگ و میر اثرگذار باشد و از هر طریقی 
که شده، مانع مهاجرت نیروهای ارزشمند کشور شود. اما تنها 
راهکار، استخدام رسمی و ترمیم حقوق پرستاران و اجرای 
طرح های فوق العاده است که دولت باید به آن توجه ویژه ای 

داشته باشد.
اجرای قانون تعرفه گذاری و تامین منابع و پرداخت معوقات 
پرستاران، مجوز تامین نیروهای جایگزین در  اجرای قانون 
بهره وری، جایگزینی قانونی بازنشستگان از جمله اقدامات 
دیگر است که در صورت تحقق وعده ها، مهاجرت این قشرِ 

پرتلاش را کاهش می دهد.
سخن آخر اینکه وزارت بهداشت کشور ما بجای تقویت 
نظام پیشگیری و بهداشت، همچنان سیاست های درمانی 

را پیگیری می کند.

سایه روشن های شرایطِ »پرستاران« در کشور؛

معضلِ اتخاذ سیاست های درمانی بجای تقویت نظام پیشگیری و بهداشت

سارا نصرتی 

 نویسنده و مترجم

تاثیرگذار در رفاه و توسعه  از موثرترین فاکتورهای  حوزه سلامت یکی 
اجتماعی است و پرستاران بعنوان عضو اصلی آن، باید مورد توجه ویژه ای قرار 

گیرند. پرستاران بعنوان یکی از رکن های مهم حفظ سلامت جسمی و روحی نقش 
غیرقابل انکاری در سلامت جامعه دارند.
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استان ها

البرز

قوه  -رئیس  اژه ای«  »محسنی  حجت الاسلام والمسلمین 
قضائیه- از رئیس کل دادگستری استان البرز و دادستان کرج 
بواسطه اقدامات مجدانه و پیگیرانه در امر رفع موانع از بستر 

و حریم رودخانه کرج تقدیر کرد.
تقدیر از رئیس کل دادگستری استان البرز و دادستان کرج به  
واسطه اقدامات مجدانه و پیگیرانه در امر رفع موانع از بستر 

و حریم رودخانه کرج که از منابع تأمین آب شرب است و 
ملاحظات زیست محیطی دارد، بخشی از سخنان رئیس عدلیه 

در نشست امروز شورای عالی قوه قضاییه بود.
از  همچنین  اژه ای  محسنی  حجت الاسلام والمسلمین 
به  اقدام  داوطلبانه  که  حکومتی  و  دولتی  دستگاه های 
قلع وقمع ساخت وساز های غیرمجاز از بستر و حریم رودخانه 

کرج کردند، تقدیر و تشکر کرد و به آن دسته از دستگاه هایی 
که تاکنون برای اعمال قانون در این زمینه اقدامات مقتضی را 

انجام نداده اند توصیه کرد که در اسرع وقت نسبت به رفع 
موانع خودساخته در حاشیه رود چالوس اقدام کنند 

تا نیازی به ورود قوه قضاییه نباشد.
اشاره  با  همچنین  قضائیه  قوه  رئیس 

به دستور رییس جمهور مبنی بر آزادسازی سواحل، گفت: 
امیدواریم دولت همانگونه که در ارتباط 
در  کرد،  اقدام  آزادسازی سواحل  با 
قبال بستر و حریم رودخانه ها نیز 
که از سوی برخی دستگاه ها مورد 
تصرف قرارگرفته و این امر موجد 
زیست محیطی  مخاطرات 
لازم  اقدامات  است، 
ترتیب  را  مقتضی  و 

دهد.

بدلیلِ رفع موانع بستر رودخانه کرج؛

رئیس قوه قضائیه از دادگستری کل استان البرز تقدیر کرد

علائم خطر »امُیکرون«!
دبیر کمیته اپیدمیولوژی و پژوهش کمیته علمی کشوری مقابله با کووید-۱۹ اعلام کرد: توصیه ها برای اکثر بیماران استراحت 
کامل، دریافت مایعات کافی و مصرف مسکن و تب بر است.در امُیکرون احتمال بروز سرفه از دلتا کمتر است. امُیکرون بیشتر 
به دستگاه تنفسی فوقانی تمایل دارد؛ یعنی حنجره به بالا.موضوع مهم در بیماری تنگی نفس شدید، درد غیرقابل کنترل، 

سرفه غیرقابل کنترل و عوارض غیر قابل کنترل است که در این موارد باید به بیمارستان مراجعه کنند.

گیلان فارس

»سید وحید حسینی« - سرپرست دانشگاه علوم پزشکی شیراز- در نشست روزانه 
ستاد دانشگاهی مدیریت بیماری کووید۱۹ علوم پزشکی شیراز، با اشاره به سرعت 
بالای سرایت پذیری و بیماری زایی سویه اُمیکرون، با روند افزایشی موارد ابتلا 
به کرونا و بستری در بیمارستان های فارس مواجه هستیم که باعث نگرانی 

مجموعه سلامت شده است.
با بیان اینکه هر ۶ دقیقه یک نفر در بیمارستان های استان فارس بستری می 
شود، افزود: طی شبانه روز گذشته ۲۴۰ بیمار جدید مثبت و مشکوک دارای 
علائم کروناویروس در بیمارستان های سطح استان بستری شدند که این آمار 
سرعت بالا و بیماری زایی این بیماری و عدم رعایت شیوه نامه های بهداشتی 
را نشان می دهد. همچنین رعایت شیوه نامه های بهداشتی به ویژه استفاده از 
ماسک در استان کاهش یافته، به طوری که در هر ۱۹ ثانیه یک نفر در فارس به 

کروناویروس مبتلا می شود.
او، تنها راه مقابله با کروناویروس و تغییر وضعیت کرونایی استان به شرایطی 
مطلوب را مشارکت عموم مردم در تکمیل واکسیناسیون، رعایت شیوه نامه های 
بهداشتی مانند استفاده از ماسک، رعایت فاصله فیزیکی و دوری از تجمعات 

است.

»بنیامین شکوه فر« - معاون امور حقوقی، مجلس و امور استان های وزارت ورزش و جوانان- 
در جریان مراسم تودیع و معارفه مدیرکل اداره ورزش و جوانان گیلان در رشت اظهار داشت: 
به همین دلیل دهها جلسه با حضور وزیر ورزش و جوانان برگزار شد تا وضعیت خصوصی 
سازی این ۲ باشگاه پرطرفدار مشخص شود. با توجه به کارهایی که تاکنون انجام شده، نماد 
باشگاه های استقلال و پرسپولیس تا پایان سال به بورس راه پیدا خواهند کرد و همچنین 
وضعیت خصوصی سازی این ۲ باشگاه تعیین و مشخص شود. معاون امور حقوقی وزارت 
ورزش و جوانان دامه داد: البته باشگاه های استقلال و پرسپولیس برای حضور در جام 
باشگاه های آسیا با مشکل مواجه شدند که از این رقابتها کنار گذاشته شدند اما این مشکل 
مربوط به امروز نبوده و حدود سه الی چهار سال است که از کنفدراسیون آسیا تذکراتی داده 
شده بود اما به این تذکرات و قوانین بی توجه بودیم. شکوه فر در ادامه به ورزش گیلان اشاره 
کرد و گفت: ورزش گیلان ظرفیت بی نظیری دارد و استعدادهای خوبی نیز در این استان در 
رشته های مختلف ورزشی وجود دارد. معاون امور حقوقی مجلس و امور استانهای وزارت 
ورزش و جوانان به ماده ۸۸ اشاره و اظهار کرد: با این وجود با مشکلات عجیبی دست به گریبان 
هستیم و با توجه به اینکه در بند سه اصل سه قانون اساسی ورزش رایگان است اما برای اجرای 
آن مشکلاتی وجود دارد که از ظرفیت ما خارج است و باید در تعامل با همه قوا دنبال راه حل 
آن باشیم که یکی از این موارد نیز ماده ۸۸ است که باید اماکن ورزشی را به مناقصه بگذاریم.

رییس جمهور برای خصوصی سازی باشگاه  
استقلال و پرسپولیس دستور صادر کرد

ثبت ۳ ابتلا در دقیقه و یک بستری 
هر ۶ دقیقه در فارس

تهران

»علی امام« - مدیرعامل شرکت راه آهن شهری تهران و حومه- گفت: در صورتی که فرآیند 
تامین به موقع منابع مالی پروژه های مترویی شهر تهران طبق برنامه زمان بندی تدوین 
شده صورت پذیرد، در سال پیش رو می توان شاهد افتتاح مسیر حد فاصل فرودگاه امام 
خمینی )ره( تا شهر جدید پرند به طول تقریبی ۱۹ کیلومتر و همچنین ایستگاه شهر پرند بود.

به گفته وی، از طرفی با افتتاح ۲ ایستگاه دیگر در خط هفت عملاً چهار کیلومتر مسیر 
به طول شبکه زیر بار مترو تهران اضافه می شود، در خط ۶ نیز بهره برداری از چهار ایستگاه 
بخش میانی به معنای سرویس دهی ۹ کیلومتر از این خط است، در پروژه توسعه غربی 
خط چهار یک ایستگاه امکان بهره برداری خواهد داشت و تحقق این امر مستلزم تزریق 

منابع مالی در موعد مقرر است.
امام ادامه داد: تکمیل بخش توسعه غربی خط چهار به معنای افزایش سه کیلومتری طول 
خط مذکور بوده و جمع مواردی که به آنها اشاره شد، حکایت از فراهم بودن شرایط برای 
توسعه مسیرهای در حال بهره برداری شبکه مترو پایتخت از ۲۴۵ کیلومتر کنونی به حدود 
۲۸۰ کیلومتر در سال پیش رو دارد. وی خاطرنشان کرد: پروژه هایی از قبیل توسعه جنوبی 
خط ۶ که عملاً بخش حفاری آن در مراحل پایانی است به همراه طرح توسعه شرقی خط 
چهار و نیز پروژه توسعه شرقی خط ۲ تا پایانه جدید شرق در حال پیگیری است که افتتاح 

ایستگاه های مربوط به آنها از سال ۱۴۰۲ به بعد در دستور کار قرار می گیرد.

افزایش ۳۵ کیلومتری طول ناوگان مترو 
تهران در سال ۱۴۰۱

خوزستان

»وزیر کشور«:
آزادسازی سواحل در شهرها 

آغاز شده است
وزیر کشور در خصوص دستور رئیس جمهور برای آزادسازی 
سواحل شهرها در کشور گفت: آزادسازی سواحل در شهرها آغاز 
شده است. احمد وحیدی در روز اول سفر دو روزه خود به 
خوزستان روز دوشنبه ۱۸بهمن ماه در جمع خبرنگاران در محل 
تصفیه خانه فاضلاب شادگان اظهار کرد: روز دوشنبه بازدیدی از 
دایک مرزی هویزه و همچنین پایانه مرزی چذابه و روند حمل 

و نقل کالا از این مرز انجام شد.
وی افزود: اقداماتی باید در خصوص دایک مرزی در هویزه 
انجام شود که تصمیم گیری در این زمینه انجام  شده و باید این 

تصمیمات را عملیاتی کرد.
وزیر کشور با اشاره به افتتاح تصفیه خانه فاضلاب شادگان 
تصریح کرد: افتتاح این طرح یک کار بسیار ارزشمند برای 
مزایای  از  بتوانند  مردم  امیدواریم  و  است  مردم شادگان 
این طرح استفاده کنند و همچنین از پساب آن در شهر 

استفاده شود.

نخودِهرآش!

عمو عبدالله! شاید شما من را نشناسید، اما چند بار با پدرم 
در مجالس مداحی شما شرکت کردم. راستش را بخواهید، 
روزِ گذشته معلم انشاء موضوع »چگونه یک مدیر فضای 
سبز شویم« را به دانش آموزان داد و حالا هرچه از پدرم در 
این خصوص می پرسم »مِن مِن« می کند، لطفا اگر می شود، 

شما به سوالات من پاسخ دهید:
است،   در رشد گیاهان موثر  آیا همان گونه که موسیقی 
مداحی هم روی رشد گیاهان و درختان می تواند موثر باشد؟ 
اصلاً فرق درخت »عرعر« با گل »خرزهره« چیست؟ در کدام، 

آن خر عر عر می کند؟
چطور می شود یک گیاه نباتی را در منطقه ای کاشت و در 
سازمان دیگری یک درخت بدون میوه تحویل گرفت؟ فرق 
بین ماده ۷ با اداره باغات چیست، اصلا آیا ماده ۷ همان 
در رشته  دیگر؛  نمره هفت است؟ یک سوال  با  تک ماده 
شیلات چند واحد درسی مدیریت منطقه و سازمان فضای 

سبز تدریس می شود؟ 

راستی! آخرین کتابی که خواندید چند سال پیش بود و چه 
موضوعی داشت، می خواهم معرفی کنید تا من هم مثل 
شما از درخت پیشرفت بالا بروم! عمو عبدالله جان! لطفاً 
رو راست بگویید، چطور می شود با مداحی، معاون خدمات 

شهر، مدیر منطقه و مدیر سازمان در مدیریت شهری شد؟ 
را  باید بگویم که، من شما  تا فراموش نکردم  در ضمن 
نمی بخشم، از وقتی که شنیدم با مداحی هم می توان مدیر 
شد، دیگه نمی خواهم مهندس شوم، اصلاً »تمام آرزوهایم بر 

باد رفته«! راستی کلاس خوب مداحی سراغ دارید؟ 
تقصیر  اصلاً  بگویم،  تبریک  شما  به  رفت  یادم  اخ!  اخ، 
سوالات بی ربط معلم انشاء بود، البته خوشحالم که مهندس 
بضاعتی پور را با آن کاریزما و دانش فنی برداشتند، هر موقع 
حرف می زد، من نمی فهمیدم که چه چیزی می گوید، اصلا 
سرم گیج می رفت، خوب شد که شما را جایش گذاشتند، 
خُب حالا شما هم مثلِ من از فضای سبز چیزی نمی دانید 

و سرِ هیچکس درد نمی گیرد!

و اما سوال اخر؛ چرا برخی از مداح ها بجای مداحی، به مدیریت 
شهری روی آوردند؟ )البته این سوال را پدرم جواب داد، گفت 
تقصیر کرونا است!( عمو! گویا این یکی را هم پدرم نمی داند، 
اما من می دانم که، آن مداح معروف، در منطقه ده بجای 

مداحی دنبال سرپناه برای سگ های ولگرد بوده است.
رونوشت: 

رئیس آموزش و پرورش برای تغییر موضوعات انشاء. 
رئیس آموزش عالی برای گنجاندن واحدهای مدیریت شهری 

و فضای سبز در رشته شیلات.
به نویسنده کتاب های »مدیر یک دقیقه ای« و »پدر یک 
دقیقه ای« و... برای نوشتن کتاب »مداحی در یک دقیقه« و 
»مدیریت در چند ثانیه«. همون اسپنسر جانسون خودمون 

را می گویم.
رسانه ها برای انتشار.

هیراد پژواک مهر پسر علی پژواک مهر کلاس چهارم مدرسه 
ستاره دانش

سوالاتِ پسری نه ساله، از مدیر جدید سازمان سیما و منظر شهرداری کرج؛

عموعبدالله! اصلا چطور این طور می شه!؟
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فرهنگی
زیرسویه های جدید اومیکرون، تهدیدی تازه برای سلامت جهان

سازمان جهانی بهداشت هشدار داد: اکنون برای اعلام پیروزی علیه کرونا بسیار زود است و بر ضرورت حفظ هوشیاری 
در مقابل سویه های جدید و واکسیناسیون تاکید کرد. از زمان اولین شناسایی اومیکرون در تقریبا ۱۰ هفته پیش تقریبا 

۹۰ میلیون مبتلا به سازمان جهانی بهداشت گزارش شده است که بیش از آمار گزارش شده در کل سال ۲۰۲۰ است.

سینماوتئاتر

امکان اکران برخی از فیلم های جشنواره فیلم فجر در این دوره برای ناشنوایان، 
نابینایان و افراد دارای معلولیت در سالن های ۸ و ۹ پردیس سینمایی مگامال 
فراهم شده است. به این ترتیب فیلم های بیرو، ماهان، بدون قرار قبلی، موقعیت 
مهدی و ملاقات خصوصی آثاری انتخابی برای این بخش به شمار می آیند که 
باتوجه به مشورت با انجمن خانواده ناشنوایان ایران و انجمن نابینایان ایران 

انتخاب شده است.
بنابراین طبق برنامه ریزی انجام گرفته، فیلم بیرو به کارگردانی مرتضی علی عباس 
میرزایی ساعت ۱۷ روز دوشنبه ۱۸ بهمن ماه برای ناشنوایان و ساعت ۱۷ روز چهارشنبه 
۲۰ بهمن ماه ویژه افراد دارای معلولیت اکران می شود. همچنین فیلم ماهان به 
کارگردانی حمید شاه حاتمی ساعت ۱۷ روز سه شنبه ۱۹ بهمن ماه ویژه ناشنوایان، فیلم 
بدون قرار قبلی به کارگردانی بهروز شعیبی ساعت ۱۷ روز پنجشنبه ۲۱ بهمن ماه ویژه 
افراد دارای معلولیت، فیلم ملاقات خصوصی به کارگردانی امید شمس ساعت ۱۵ روز 
جمعه ۲۲ بهمن ماه برای نابینایان و ساعت ۱۷ همین روز فیلم موقعیت مهدی به 

کارگردانی هادی حجازی فر ویژه نابینایان اکران می شوند.
مدیر اکران های فراگیر فیلم های چهلمین جشنواره فیلم فجر درباره جزییات اکران 

فیلم های جشنواره ۴۰ در بخش فراگیر با بیان نکاتی آن پرداخت.

قسمت جدید فیلم »مرد عنکبوتی« در هشتمین هفته اکران یک رکورد دیگر شکست و 
به سومین فیلم پرفروش  تاریخ سینمای آمریکا تبدیل شد. »مرد عنکبوتی: راهی به خانه 
نیست« در ادامه اکران خود فروش خود در گیشه سینمای آمریکا را به ۷۴۹ میلیون 
دلار رساند و با پشت سر گذاشتن فیلم »آواتار« )بدون احتساب تورم( عنوان سومین 
پرفروش  تمام اداور سینمای آمریکا را به نام خود ثبت کرد.  در فهرست پرفروش ترین 
فیلم های تاریخ سینمای آمریکا هم اکنون »جنگ ستارگان: نیرو برمی خیزد« با ۹۳۶ 
میلیون دلار در رتبه نخست قرار دارد و پس از آن نیز »انتقام جویان: آخر بازی« با فروش 
۸۵۸.۴ میلیون دلار جای گرفته است.   البته »آواتار« ساخته علمی -تخیلی »جیمز 
کامرون« در سال ۲۰۰۹ همچنان با فروش ۲.۸ میلیارد دلاری، پرفروش ترین فیلم تاریخ 
سینما خواهد ماند و »مرد عنکبوتی: راهی به خانه نیست« با رساندن فروش جهانی 
خود به ۱.۷۷ میلیارد دلار )بدون در نظر گرفتن تورم( با عبور از »دنیای ژوراسیک« )۱.۶۷ 
میلیارد دلار( و »شیرشاه« )۱.۶۶ میلیارد دلار( در رتبه ششم پرفروش ترین فیلم های تاریخ 
سینما قرار دارد.  »مرد عنکبوتی: راهی به خانه نیست« به کارگردانی »جان واتس« و 
فیلم نامه ای نوشته مشترک »کریس مک کنا« و »اریک سامرز« با بازی مجدد »تام 
هولاند« در نقش اصلی دنباله »مرد عنکبوتی: بازگشت به خانه« )۲۰۱۷( و »مرد عنکبوتی: 
دور از خانه« )۲۰۱۹( و بیست و هفتمین فیلم در دنیای سینمایی مارول محسوب می شود.

روابط عمومی بیست و هفتمین جشنواره بین المللی تئاتر کودک و نوجوان همدان اعلام 
کرد: مراسم رونمایی پوستر جشنواره بیست و هفتم با شعار »تئاتر؛ پرواز پروانه های خیال« 
سه شنبه ۱۹ بهمن ماه همزمان با دهه فجر انقلاب اسلامی در موزه تخصصی کودک و 

هیجان همدان در محوطه تاریخی هگمتانه برگزار می شود.
در این مراسم که با حضور میهمانان ویژه ای برگزار خواهد شد، امیر مشهدی عباس دبیر 
جشنواره، احمدرضا احسانی مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی همدان و رئیس جشنواره و 
مدیران و مسئولان ارشد استانی حضور خواهند داشت که با توجه به شیوع کرونا، رعایت 

پروتکل های بهداشتی و فاصله گذاری اجتماعی به طور جدی مورد توجه قرار گرفته است.
تعدادی از کودکان همدانی نیز میهمان مراسم رونمایی از پوستر جشنواره بین المللی تئاتر 
کودک و نوجوان خواهند بود. بیست و هفتمین جشنواره بین المللی تئاتر کودک و نوجوان 
همدان، با هدف تقویت مهارت، رشد آگاهی و اعتماد به نفس فرزندان ایران زمین از طریق 
نمایش، با رعایت کامل شیوه نامه های بهداشتی متناسب با شرایط همه گیری کرونا، در 
اسفندماه سال جاری به دبیری امیر مشهدی عباس و  با مشارکت اداره کل فرهنگ و ارشاد 
اسلامی استان همدان، اداره کل هنرهای نمایشی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، انجمن 
هنرهای نمایشی ایران و دیگر سازمان ها و نهادهای استان همدان، با شعار »تئاتر، پرواز 

پروانه های خیال« در شهر تاریخی همدان برگزار می شود.

سرانجام؛ »مرد عنکبوتی« 
جای »آواتار« را گرفت

پوستر جشنواره بین المللی تئاتر کودک 
و نوجوان رونمایی می شود

اکران فیلم های جشنواره 
چهلم برای توان یابان

گزارش

مریم اسمی خانی، شیرین برق نورد، وحید حاجیلویی، ناصر 
ضمیری، علی  عسگری، آرمان فیاض  و مجید گرجیان به عنوان 
اعضای هیات انتخاب، دوازدهمین دوره جوایز آکادمی فیلم 

کوتاه ایران )ایسفا( را همراهی می کنند. 
مریم اسمی خانی: مریم اسمی خانی نویسنده و کارگردان و 
دانش آموخته رشته زبان و ادبیات فارسی و فارغ التحصیل 
دوره فیلمسازی انجمن سینمای جوانان ایران و از شاگردان 
کارگاه فیلمسازی زنده یاد عباس کیارستمی است. او ساخت 
فیلم های کوتاهی چون »مادرانه«، »باد هر وقت که بخواهد 
می وزد« و »وضعیت اورژانسی« را در کارنامه کاری خود دارد و 
برای کارگردانی فیلم »وضعیت اورژانسی« سیمرغ بهترین فیلم 

کوتاه سی  ونهمین جشنواره فیلم فجر را دریافت کرده است.
شیرین برق نورد: شیرین برق نورد فیلمساز و تدوین گر، فعالیت 
خود را از سال ۱۳۷۶ با ساخت چند فیلم کوتاه تجربی آغاز کرد. 
پس از اتمام تحصیل در رشته کارشناسی سینما از دانشگاه 
ادامه  به  و  کرد  استرالیا مهاجرت  به  در سال ۱۳۷۸،  سوره 

تحصیل در رشته کارگردانی سینما پرداخت.
کوتاه  فیلم های  کارگردانی  تاکنون  بازگشت  از  پس  وی 
»کسوف« و»صبح بخیر مونالیزا« و آثار مستندی از جمله »۲۱ 
روز و من«، »حرفه: مستندساز«، »صحنه هایی از یک طلاق«، 
»شاعران زندگی« و »پنهان« و تدوین تعدادی از آثار سینمایی 

را برعهده داشته است. وی در سال های اخیر موفق به دریافت 
اقامت هنری در موسسه های هارون فاروکی در برلین، آکادمی 
اشلاس سالیتیود در اشتوتگارت، بنیاد جان میخالسکی در 

سوییس و بنیاد فرهنگی شاپینگن در آلمان شده است.
وحید حاجیلویی: وحید حاجیلویی متولد ۱۳۶۴ در همدان 
و دانش آموخته سینما در رشته کارگردانی است. وی فعالیت 
خود را در سینما از سال ۱۳۸۴ با ساخت چند فیلم کوتاه 
آغاز کرده و موفق ترین اثر او فیلم کوتاه »جاده مسدود است«، 
موفق به کسب جوایز داخلی و خارجی بسیاری شده است. وی 
همچنین تهیه و تولید آثار متعددی را در حوزه فیلم کوتاه، 

مستند و سینمای بلند در کارنامه کاری خود دارد.
ناصر ضمیری: ناصر ضمیری متولد ۱۳۵۶ در مشهد است و 
ساخت چند فیلم کوتاه، مستند بلند و فیلم سینمایی »با 
دیگران« را در کارنامه دارد. آثار او در جشنواره های زیادی به 
نیز کسب کرده است.  را  نمایش درآمده و جوایز متعددی 
ضمیری همچنین داور برخی از جشنواره های داخلی و خارجی 
 pentedattilo از جمله هفتمین جشنواره بین المللی فیلم کوتاه
ایتالیا، عضو هیات داوران فیلم های بلند سینمایی نوزدهمین 
داوری  و  انتخاب  هیات  عضو  ایران،  سینمای  جشن 

جشنواره های انجمن سینمای جوانان ایران و... بوده است.
از جمله حضورهای بین المللی آثار او نیز جشنواره های مونترال 

کانادا، مستند لایپزیگ آلمان، داک پوینت فنلاند، بوسان کره 
جنوبی، و... بوده و جوایزی از جمله مدال طلای یونیکا، دو نشان 
طلا از دو دوره جشنواره ملل اتریش، بهترین فیلم، کارگردانی 
و فیلمنامه از دو بخش ملی و بین الملل جشنواره فیلم کوتاه 
تهران، بهترین فیلم از جشنواره های پروین اعتصامی، رویش، 

وارش، کیش و ...را دریافت کرده است.
رشته سینما  التحصیل  فارغ  علی  عسگری  علی  عسگری: 
از دانشگاه رم ایتالیاست. او دانشجوی کمپ استعدادهای 
جشنواره برلین و آکادمی تابستانی جشنواره لوکارنو است. دو 
فیلم کوتاه او نامزد دریافت نخل طلای فیلم کوتاه جشنواره کن 
در سال های ۲۰۱۳ و ۲۰۱۶ بوده اند و فیلم کوتاه دیگر او در بخش 
مسابقه جشنواره فیلم ونیز سال ۲۰۱۴ حضور داشت. فیلم های 
او در  جشنواره های کن، ونیز، برلین، لوکارنو، تورنتو، ساندنس 
حضور داشته اند و  بیش از ۲۰۰ جایزه بین المللی کسب کرده اند. 

او عضو آکادمی اسکار در شاخه فیلم کوتاه است.
ارشد  کارشناسی  فارغ التحصیل  فیاض   آرمان  فیاض :  آرمان 
کارگردانی سینما از دانشگاه سوره است. او مدیر فیلمبرداری 
فیلم های کوتاه زیادی از جمله »دابر«، »ارفاق«، »شوفر«، »زوزه 
مرد« و... بوده است. فیاض همچنین مدیریت فیلمبرداری 
فیلم های سینمایی »برف آخر« و »زمستان بود« را برعهده 
داشته است و ساخت چند فیلم کوتاه از جمله »مانیکور« را 
در کارنامه کاری خود دارد که این اثر نامزد دریافت جایزه بزرگ 
ساندنس و منتخب جشنواره تلوراید و جوایز دیگری نظیر جایزه 

ویژه هیات داوران ریودژانیرو شده است.
مجید گرجیان: مجید گرجیان متولد سال ۱۳۵۶ و دانش آموخته 
انجمن سینمای جوانان همدان در سال ۱۳۷۶ و عضو انجمن 
وی  است.  سینما  خانه  کوتاه  فیلم  انجمن  و  فیلمبرداران 
 Dreamer’s جوایزی از جمله بهترین فیلمبرداری از جشنواره

»اجباری«،  کوتاه  فیلم  برای  رومانی   Short Film Festival
بهترین فیلمبرداری از ششمین جشنواره بین المللی فیلم ریل 
تایم نیجریه برای فیلم سینمایی »گورکن«، بهترین فیلمبرداری 
از پنجاه و یکمین جشنواره فوتوگرامای ایتالیا برای فیلم کوتاه 
»موج کوتاه«، جایزه بهترین فیلمبرداری از سومین جشنواره 
بین المللی فیلم ریل تایم نیجریه برای فیلم سینمایی»کوپال« 
و... را برعهده داشته و تاکنون مدیر فیلمبرداری فیلم های 
»هناس«، »فصل آلوچه های سبز«، »یقه سفیدها«، »منصور«، 

»دوران سرطانی«، »شکاف«، »روز مبادا« و.. بوده است.
هنرمندان حاضر در این هیات انتخاب آن گروه از فیلم هایی 
را انتخاب خواهند کرد که به طور مستقیم از جشنواره های 
مورد تایید ایسفا به این رویداد، معرفی نشده باشند و یا اولین 
حضورشان باشد. عناوین فیلم های کوتاه حاضر در دوازدهمین 
دوره جوایز آکادمی فیلم کوتاه ایران)ایسفا( طی چند روز آینده 
اعلام می شود. این رویداد به دبیری مرجان اشرفی زاده بهار ۱۴۰۱ 

برگزار خواهد شد.

به دبیری »مرجان اشرفی زاده«؛

هیات انتخاب دوازدهمین دوره جوایز آکادمی فیلم کوتاه ایران معرفی شدند

مریم اسمی خانی: مریم اسمی خانی نویسنده و کارگردان و دانش آموخته رشته زبان و ادبیات 
فارسی و فارغ التحصیل دوره فیلمسازی انجمن سینمای جوانان ایران و از شاگردان کارگاه فیلمسازی 

زنده یاد عباس کیارستمی است. او ساخت فیلم های کوتاهی چون »مادرانه«، »باد هر وقت که بخواهد 
می وزد« و »وضعیت اورژانسی« را در کارنامه کاری خود دارد و برای کارگردانی فیلم »وضعیت اورژانسی« 

سیمرغ بهترین فیلم کوتاه سی  ونهمین جشنواره فیلم فجر را دریافت کرده است.
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فولادِ نکونام، سوپرجام را در حالی مال خود کرد که با 
انتقالات انجام داده، با  خریدهایی که در فصل نقل و 
روحیه بالاتر به ادامه رقابت های لیگ خواهد پرداخت 

و حالا به آسیا هم با آرامش بیشتری فکر خواهد کرد.
دو فصل پیش در آستانه فینال حذفی، فرهاد مجیدی 
در اقدامی غیرمنتظره، بنا به دلایلی استعفا داد و همین 
برای  استقلال  تمرین  استعفا موجب شد، چند جلسه 
را  بازی  این  آبی ها  و  برود  دست  از  تراکتور  با  مقابله 
براحتی واگذار کنند، اما حالا این قصه برای پرسپولیس 
افتاده است، دقیقا در بین نیم فصل یحیی  اتفاق  هم 
گل محمدی که بهتر از همه شرایط تیم و بازی ها و 
در  به همتای خود  آن را می داند، شبیه  زمان بندی های 
استقلال، خودجوش استعفا داد تا پرسپولیس در بازی 
که می توانست فولاد را شکست دهد، اینچنین عصبی و 

ناهماهنگ بازی کند و جام را از دست دهد. 
البته اینکه نداشتن زمین و پول و مباحثی از این دست 
آقای گل محمدی درخواست  و شروط سه گانه ای که 
کرده بود از ابتدایی ترین داشته های یک باشگاه محسوب 
می شود که شکی نیست، اما یک پرسش اساسی مطرح 
می شود؛ آقایحیی! واقعاً بعد از این رفت و برگشت و از 
دست دادن زمان و جام، شرایط متفاوت تر از قبل شده 
است؟ آن هم برای تیمی که امسال، آهسته و قدم به 

قدم، در حال پیمودن مسیر رسیدن به صدر جدول بود، 
آیا بهتر نمی شد شرایط و استراتژی دیگری برای تصاحبِ 
خواسته های مشروع و به حق تیم تان امتحان می کردید؟

صد البته مثبت شدن تست کرونای پهلوان و ترابی، آن هم 
کمتر از دو ساعت قبل از بازی، تاثیر بسزایی در روحیه و 
شکل بازی پرسپولیس داشت و تاثیر مصدومیت سرلک 
بود،  کرده  را خالی  یحیی  تیم ملی هم عملا دست  در 
اما بدون تعارف ما به این اندازه هیچ وقت پرسپولیس 
را عصبی و بدون تمرکز در زمین ندیده بودیم، حتی در 
روزهایی که این تیم از بُعد بضاعت هم تیمی در مضیقه 

محسوب می شد.
نکته ای که برای پرسپولیس یحیی کاملا مشهود است، 
این است که، این فصل بازیکنان متوسط زیادی پیراهن 
این تیم را پوشیده اند، بخصوص تمدید مهدی شیری که 

حالا می توان درصد زیادی از علل این باخت را هم به 
گردن او انداخت، اتفاقی که اتفاقاً در استقلال این چند 
سال هم بارها و بارها دیده شده است، گل محمدی باید 
در اولین اقدام یا بازنگری در نفرات خود انجام دهد یا 
حداقل به این دست بازیکنان، ارزش پوشیدنِ این پیراهن 

را کمی سفت و سخت تر یادآوری کند.
نکته آخر اینکه باختن پرسپولیس به فولاد دنیا را برای 
این تیم تمام نمی کند، اما آقای گل محمدی باید متوجه 
و  داخلی  فوتبالی  فضای  در  روانی  جنگ  در  که  باشد 
اتمسفر موجود امسال، پرسپولیس عملا درحال واگذار 
کردن شرایط است. بدون شک جام حذفی و لیگ برتر هم 
تحت الشعاع قرار خواهد گرفت و فشار این باخت در آینده 

ادامه پیدا خواهد کرد. 
صد البته اشاره به این موضوع که پرسپولیس امسال 
راه سختی را استارت زده و جمع و جور کردن این تیم 
کمی از خودگذشتگی بیشتری از کلیه ارکان باشگاه و 
تیم می طلبد، آرامش، مهره گمشده اساسی پرسپولیس 
در این بازی بود، پرسپولیسی که در نیمه دوم در حال 
برگشتن بنظر می رسید، اما اخراج بی مورد آقای بازیکن 
کمر این تیم را شکست و حتی تلاطم موجود در روی 
نیمکت هم کمی حداقل با فضای حاکم در این تیم 
انجامید.  هم  تیم  این  مربی  اخراج  به  که  بود  غریبه 
روی  که  ندارند  چاره ای  و گل محمدی  پرسپولیس  اما 
صرفاً فوتبال و نتایج خود برای برون رفت از این فضا 
اتکا کنند، نتایجی که آرامش را حتی شده کم کم به 

تیم تزریق کند.
اما در هر صورت جواد نکونام با این جام اعتبار خود را در  
فوتبال ایران بالاتر برد و بعد از لیگ برتری کردن نساجی و 
آسیایی کردن فولاد و قهرمانی در حذفی، حالا سوپر جام 

را هم بدست آورده است.

انصاریان و  بزرگداشت مهرداد میناوند، علی  به مناسبت 
مدافعان سلامت، هفته گذشته بازی یادبودی بینِ ستارگان 
»محمدرضا  پیگیری  و  هماهنگی  با  سرخابی ها،  و   ۹۸
مهدوی« مدیر تیم ستارگان ۹۸ و مدافع اسبق تیم های ملی 
و  شد  انجام  پرسپولیس  و  استقلال  باشگاه های  ایران، 
روزنامه »دنیای هوادار« هم گفت وگویی اختصاصی با این 

پیشکسوت فوتبال ایران انجام داد.
مهدوی در ابتدای صحبت های خود، از تک تک دوستان 
و همبازیانش که با حضورشان موجب شادی روحِ مهرداد 
میناوند  و علی انصاریان شدند، قدردانی کرد و گفت: دو 
ابد  تا  ناباورانه شان گذشت،  رفتنِ  از  یکسال  که  عزیزی 
در بین ما هستند و ما لحظه به لحظه با یادشان زندگی 

می کنیم، چرا که هنوز هم رفتنِ این اسطوره محبوب 
فوتبال ایران را باور نداریم.

این  بازی دوستانه گفت:  این  برگزاری  وی در خصوص 
حرکت زیبا و نمادین ماحصل زحمات تمامی پیشکسوتان 
با حضورشان  که  بود  علی  و  مهرداد  واقعی  دوستان  و 
موجب دلگرمی خانواده های این دو عزیز و شادی روح علی 
و مهرداد شدند، این کمترین کاری بود که در قبال این دو 

رفیق خوب مان می توانستیم انجام دهیم.
مهدوی پیرامون مسائل حاشیه ای بوجود آمده بعد از بازی و 
عدم حضور ستارگانی چون علی دایی و یحیی گل محمدی 
و حرف های جنجالی جواد کاظمیان در فضای مجازی که 
از عدم دعوتش گلایه کرده بود، گفت: مگر می شود علی 
دایی افتخار و اعتبار فوتبال ایران را دعوت نکرد؟ علی دایی 
کسالت داشت وگرنه در کارهای نمادین و خیر اولین نفر 
است. آقا یحیی هم بزرگ ماست و ایشان و چند عزیز دیگر 
هم مشغله داشتند و خودشان نتوانستند در این بازی 
شرکت کنند وگرنه ما از این عزیزان دعوت به عمل آوردیم.

وی افزود: همه کسانی که محمدرضا مهدوی را می شناسند 
می دانند که من نه اهل حاشیه هستم و نه اهل فضای 
مجازی و آدم های مجازی، همیشه سعی کردم در تمام 

مراحل زندگی ام از حاشیه دوری کنم، کاش به احترام این 
دو عزیز از دست رفته حرمت ها را حفظ می کردیم، دنیا 
بی ارزش تر از آن است که اینگونه بتازیم، حرمت شکنی و 
قضاوت کنیم. به حرمت روح بزرگ مهرداد و علی عزیز 
جواب آن شخص را نمی دهم. تنها به احترام بزرگان و 

پیشکسوتان فوتبال ایران سکوت می کنم. 
محمدرضا مهدوی در پایان گفت: جا دارد از اسپانسر این 
بازی، شبکه ورزش و مدیریت استادیوم آزادی تشکر ویژه ای 

داشته باشم که ما را در این بازی نمادین همراهی کردند.

وقتی »یحیی« هم راه »فرهاد« را رفت؛

نکــوجام برای نکــونام
درحاشیه

علیه اقدامات خودسرانه »عزیزی خادم«؛

قیام هیئت رئیسه
 فدراسیون فوتبال! 

هزینه یک تبریک، برای فدراسیون فوتبال بالا رفته است. 
تبریکی از سوی فیفا بابت اقداماتی که در ارتباط با اساسنامه 
صورت گرفته، اما عدم شفافیت در این باره، قیامی از داخل 

فدراسیون به راه انداخته است.
فیفا  مکاتبه  درباره  فوتبال  فدراسیون  رسانی  اطلاع  نحوه 
را در »خبری فوری«  آن  به اساسنامه که  امور مربوط  در 
روی سایت قرار دادند، صرفاً یک خبر ناقص از تبریک فیفا 
بابت اقدامات صورت گرفته بود و سپس غلامرضا رفیعی، 
مشاور حقوقی فدراسیون فوتبال با اشاره به این موضوع، 
صحبت هایی را مطرح کرد که بوی پیروزی می داد. آن هم 
با استناد به یک رأی در اعتراض شخصی حیدر بهاروند به 
نامه سازمان بازرسی کل کشور در دیوان عدالت اداری. رأیی 
که خود به اساسنامه فدراسیون فوتبال و ماده یک و 87 
آن استناد کرده است؛ ماده 87 اساسنامه ماهیت حقوقی 
فدراسیون را تا یک سال لازم الاجرا دانسته که باید به موجب 
بازنگری قانون ملی ورزش کشور توسط دولت و مجلس 

صورت بگیرد یا تصویب شود.
این  و  رسیده  فیفا  تأیید  به  که  است  اساسنامه ای  این 
انتخابات  برگزاری  از زمان  نهاد بین المللی نیز یک سال 
به  را  ماده  این  تا  داده  فرصت  جدید  رئیسه  هیئت  به 
سرانجام برسانند و این غیر قابل باور است که نهادی چون 
فیفا توافق مکتوب خود را فراموش کند و بدون توجه به 
بازنگری قانون در مجلس، بخواهد اقدامات صورت گرفته 
درباره اساسنامه را نهایی بداند و آن را تبریک بگوید. پس 
می توان به این مسئله پی برد که بخشی از نامه فیفا پس 
از تبریک، پنهان مانده و این عدم شفافیت باعث خشم 
اعضای هیئت رئیسه فدراسیون فوتبال هم شده است. 
مسلم است که فیفا بدون مصوبه مجلس شورای اسلامی 
نهایی  را  اساسنامه  به  مربوط  امور  قانون،  بازنگری  و 
نمی داند و اقدامات لازم باید صورت بگیرد، اما فدراسیون 
فوتبال قصد دارد با وارونه جلوه دادن واقعیت، موضوع را 

به گونه دیگری نشان دهد.
این مسئله و البته ادبیات مشاور حقوقی فدراسیون فوتبال 
مخالفت  مجلس،  نمایندگان  برخی  اظهارات  به  نسبت 
علنی برخی اعضای هیئت رئیسه را به دنبال داشته است. 
احمدرضا براتی که خود از نفرات اصلی نگارش اساسنامه 
فدراسیون فوتبال و آیین نامه های کمیته ها بوده، نسبت به 
این موضوع واکنش نشان داد و مهرداد سراجی و احسان 
اصولی نیز به عدم شفافیت مالی، حقوقی، جزیره ای بودن 

فدراسیون و ادبیات نامناسب اعتراض کرده اند.
فدراسیون فوتبال قصد دارد با خارج کردن مجلس از روند 
اصلاح اساسنامه به نوعی مقابل قوه مقننه بایستد یا به 
آن دهن کجی کند. همانطور که شهاب الدین عزیزی خادم، 
رئیس فدراسیون فوتبال با وجود رد صلاحیت حیدر بهاروند، 
یک سال است او را به صورت غیر قانونی به عنوان سرپرست 
نایب رئیسی فدراسیون فوتبال منصوب کرده است. این 
بازی فدراسیون فوتبال برای ایستادن مقابل قوانین داخلی 
کشور که حتی برای فیفا قابل قبول نیست، حالا مخالفانی 
مخالفت  خود  سبک  به  رئیسه  هیئت  عضو  سه  و  دارد 

کرده اند.
در این بین شاید لازم است که دیگر اعضای هیئت رئیسه 
در  که  دهند  انجام  اقداماتی  بودن،  منفعل  جای  به  نیز 
راستای اجرای قانون باشد تا با قانون گریزان مقابله کنند. 
اقدامی که در فدراسیون قبلی نیز رقم نمی خورد و نمونه ای 
از فجایع آن قرارداد مارک ویلموتس با امضای تمام اعضای 
هیئت رئیسه بود، اما حالا تعدادی از اعضای هیئت رئیسه 
نشان داده اند قصد منفعل بودن ندارند و علیه اقدامات غیر 
قانونی و خودسرانه قیام می کنند. اقدامی که شاید کم سابقه 
یا حتی بی سابقه است و این انتظار از دیگر اعضای هیئت 
رئیسه نیز وجود دارد، چرا که آنها باید حافظ منافع فوتبال 

باشند و امیال شخصی عده ای را دنبال نکنند.

»محمدرضا مهدوی« در گفت وگو با »دنیای هوادار« مطرح کرد:

هنوز هم رفتنِ علی و مهرداد را باور نداریم

دیالوگ

اعلام ارزش بازیکن جدید استقلال؛ آمانوف برای آبی ها چقدر آب خورد؟ 
سایت »چمپیونات« ازبکستان به این انتقال پرداخته و ارزش تقریبی این بازیکن را اعلام کرده است. طبق اعلام 
رسانه ازبک آمانوف 550 هزار یورو ارزش دارد. آمانوف در مصاحبه با یک رسانه ازبکستانی از مدت قراردادش خبر داد 
که دو و نیم ساله است. این بازیکن در پاسخ به سوال خبرنگار ازبک در زمینه اینکه استقلال برای دریافت رضایت 

نامه اش چقدر هزینه کرده، ابراز بی اطلاعی کرد.

اما در هر صورت جواد نکونام با این جام اعتبار خود را در  فوتبال ایران بالاتر برد و بعد 
از لیگ برتری کردن نساجی و آسیایی کردن فولاد و قهرمانی در حذفی، حالا سوپر جام را هم بدست 

آورده است.

امیر کریمی

  نویسنده و کارشناس فوتبال

میثم آب پرور

  خبرنگار
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ورزشی

داستانجلد

یکشنبه شب، »اولمبه« میزبانِ فینالِ رقابت  های 
دیداری که سنگال  بود،  آفریقا  جام ملت های 
کارلوس کی روش در ضربات  با شکستِ مصرِ 
این رقابت ها  فاتحِ  نخستین بار  برای  پنالتی، 

شد تا باز هم فرصتی برای اظهار فضلِ سخیفِ 
ته  مانده  پیروانِ مکتبِ »شارلاتانیسم« حاصل شود 

او،  از  پدری شان  ارث  در جهتِ طلب کردن  و 
عقده گشایی کنند. 

اما سوایِ تمامِ گُل واژه هایی که سالیانی 
است تنها از روی بُغض و کُفرِ نعمت، 

که  اقتداری  و  اعتبار  مذمتِ  در 
»کارلوس کی روش« در یک پروژه 

موفق هشت ساله به فوتبال مان 
هدیه کرد مطرح می شود، او 
یکی از اثرگذارترین چهره های 

تاریخ فوتبال ایران بوده و نقشِ او در سعادتِ این روزهای 
فوتبال مان محسوس است، حال می خواهد این حقیقت، 

خوشایندِ »مزدورانِ رسانه ای« باشد یا نباشد.
باری؛ سرانجام پس از تحملِ تلخ کامی های کلمبیا، برندِ 
کارلوس کی روش در فوتبال مصر احیا شد، حتی اندک 
داده ای هم کافی است تا عملکردِ چندماهه او در مصر را 
یک کارنامه ای مغتنم و قابل دفاع بدانیم. آن هم 
در شرایطی که تیم ملی فوتبال مصر، با 
پیشینه ای  با  حتی  فعلی  داشته های 
در  قهرمانی  عنوان  هفت  ارزش  به 
جام ملت های آفریقا و داشتنِ ستاره  
نامداری چون »محمد صلاح«، جزو پنج 

قدرت اول قاره آفریقا هم نبود. 
اما نمایش های بابرنامه تیمِ منظمِ 
کی روش  هدایتِ  تحت 
به  تورنمنتی  طولِ  در 
سطح و فشردگی جام 
آفریقا،  ملت های 
بهره وری  با  آن هم 
غالباً  بازیکنانی  از 
با کیفیت متوسط، 
آن ها  اکثرِ  که 
شاغل لیگِ داخلی 

نایب قهرمانی قاره، نمی تواند  بودند، کسبِ عنوان  مصر 
دستاوردِ کمی باشد. گرچه برای اثباتِ این فرضیه کافی 
است، لیستِ بازیکنانِ تیم های ملی کامرون، ساحل عاج، 
نیجریه، الجزایر، سنگال و مراکش را بررسی کنید تا شاهکارِ 
»آقای خاص« را در سرزمینِ فراعنه دریابید. شاهکاری که 
باز هم تبحر پیرمردِ پرتغالی را در ایجاد ذهنیتِ پیروز و 
تسلیم ناپذیر در تیم های تحتِ رهبری اش را به منصه ظهور 
رساند و ثابت کرد، هنوز هم به اعتقادات و دیدگاه های 

تاکتیکی اش وفادار است.
که  شد  خواهد  بیشتر  زمانی  عنوان  این  ارزش  گرچه 
شاگردانِ کی روش در دور حذفی سه مدعی اصلی این جام 
را حذف کردند. مصر در مرحله گروهی با ۶ امتیاز و بعنوان 
تیم دوم راهی دور حذفی شد. در مرحله یک هشتم نهایی 
از تساوی بدون گل مقابل ساحل عاج، در ضربات  بعد 
پنالتی پیروز شد. در مرحله یک چهارم نهایی بعد از تساوی 
یک بر یک مقابل مراکش، با یک گل در وقت های اضافه 
به پیروزی رسید و در مرحله نیمه نهایی هم بعد از تساوی 
بدون گل مقابل کامرونِ میزبان، در ضربات پنالتی سه بر 
یک پیروز و راهی دیدار فینال شد و در گام آخر جام را به 

سنگال واگذار کرد.
به هر جهت، شما شاید بتوانید از او متنفر باشید، اما 
احترام  توانایی هایش،  تمامِ  و  شایستگی ها  به  باید 

بگذارید.

جوانان  والیبال  ملی  تیم  سرمربی  مومنی مقدم  غلامرضا 
شد. محمدرضا داورزنی، رییس فدراسیون والیبال در پایان 
نشست دوشنبه، ۱۸ بهمن کمیته فنی در حکمی غلامرضا 
مومنی مقدم را به عنوان سرمربی تیم ملی والیبال جوانان پسر 
ایران منصوب کرد. تیم والیبال جوانان ایران به عنوان مدافع 
عنوان قهرمانی خود را برای حضور شایسته در رقابت های 
قهرمانی ۲۰۲۲ آسیا که از ۳۱ مرداد تا هفتم شهریور سال ۱۴۰۱ 

در کشور بحرین برگزار می شود، آماده می کند.
این رقابت ها سال ۲۰۲۰ به دلیل شیوع کرونا برگزار نشد و 
والیبال ایران در سال ۲۰۱۸ برای ششمین بار عنوان قهرمانی 
رده سنی جوانان زیر ۲۰ سال آسیا را به دست آورد. مومنی 
مقدم سابقه ۱۳ سال مربیگری در تیم های ملی والیبال را 
در پرونده کاری خود دارد که ۱۱ سال آن در تیم های رده سنی 

پایه بوده است.

بعد از انتخاب وحید شمسایی به عنوان سرمربی تیم ملی 
فوتسال یکی از دغدغه هایی که او داشت و در صحبت 
با عزیزی خادم آن را مطرح کرد بکارگیری از یک مربی 
خارجی در کادر فنی تیم بود و بعد از قبول این موضوع از 
سوی عزیزی خادم و دیگر اعضای هیات رییسه فدراسیون 
فوتبال وحید شمسایی دستیار خارجی خود را معرفی کرد.

وحید شمسایی در این باره می گوید: من آدم صریح و 
رکی هستم و سعی کردم همیشه راستگو باشم و از کسی 
هم ترسی ندارم. حقیقتا تا به امروز جلسات مختلفی 
با عزیزی خادم ریاست فدراسیون فوتبال داشتم. در آن 
مقطع به ما اعلام شد که بگذارید تکلیف بازی های تیم 

ملی فوتبال در  مقدماتی جام جهانی مشخص شود و بعد 
از آن جلسه ای برگزار کنیم. در همین مدت در جلساتی که 
با عزیزی خادم داشتم در مورد دستیار خارجی هم صحبت 
شد و خوشحالم از این که وی اگر حرفی را می زند  به آن 
عمل می کند. در نهایت با حضور مربی خارجی موافقت 
خود را اعلام کرد. بعد از موافقت وی در آن مقطع با چند 
مربی مذاکره کردیم که در نهایت با میکوئل اسپانیایی به 

توافقاتی رسیدیم.
سرمربی تیم ملی فوتسال در پاسخ به این سوال که مربی 
اسپانیایی چه زمانی کار خود را با تیم ملی فوتسال ایران 
شروع خواهد کرد؟  گفت: به دلیل  اینکه تغییراتی در 

مسابقات از سوی AFC  به وجود آمده مقرر شد که ما 
هم تغییراتی در مورد نحوه  حضور و همکاری دستیار 
خارجی داشته باشیم. قرار شد که سفال منش با این مربی 
صحبت های نهایی را در مود این تغییرات داشته باشد که 
در صورت موافقت وی قرارداد آن هم از سوی فدراسیون 

نهایی شود.
گفتنی است سفال منش دستیار ایرانی وحید شمسایی در 
تیم ملی فوتسال به شمار می رود. او ساکن کانادا بود که 
با درخواست وحید شمسایی به ایران آمد تا در تمرینات 
تیم ملی فوتسال حاضر شود. این تیم باید در ماه های 
پیش رو در بازی های مقدماتی جام ملت ها حاضر شود.

به مثابه وصول طلبِ ارث پدری؛

شارلاتانیسم همچنان می تازد

سوژه

فوتبالاروپا

پیش بازی پیکان -  استقلال؛

بدنبالِ پیکان سواری در دستگردی
کرونایی شدن تعدادی از بازیکنان استقلال نه تنها دیدار این 
تیم مقابل هوادار در لیگ برتر را به تعویق انداخت بلکه زمان 
بازی شاگردان مجیدی با پیکان در جام حذفی را هم عوض کرد 
و حالا این دو تیم فردا در ورزشگاه دستگردی مقابل یکدیگر 

قرار خواهند گرفت.
استقلال بعد از پیروزی مقابل هوادار در بازی معوقه لیگ 
برتری اش، حالا در شرایطی به مصاف پیکان خواهد رفت که 
هواداران تیم فرهاد مجیدی منتظر رونمایی از صالح حردانی 
در این بازی هستند. بازیکنی که بالاخره به استقلال پیوست تا 
فرهاد مجیدی امکان همکاری با شاگرد سابقش در تیم امید 

را پیدا کند.
مثل سال گذشته: پیکان و استقلال فصل گذشته هم در جام 
حذفی به مصاف یکدیگر رفتند. آن بازی در مرحله یک شانزدهم 
نهایی برگزار شد و استقلال با نتیجه 1-2 میزبانش را شکست 

داد.
پیکان و استقلال چطور به این مرحله رسیدند؟ پیکان با یک 
گل قشقایی شیراز را شکست داد و استقلال در ضربات پنالتی 

از سد نود ارومیه گذشت.
نتیجه آخرین تقابل: دو تیم در هفته نهم لیگ به مصاف 
یکدیگر رفتند که استقلال موفق شد با 3 گل میزبانش را 

شکست دهد.
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تیم داوری: بیژن حیدری- مهدی عالیقدر- ایوب غلامزاده- یاسر 
همرنگ

مسی و رونالدو هم تیمی می شوند؟

معامله بزرگ در فوتبال
رسانه های انگلیسی از معامله ای عجیب و البته بزرگ بین 
منچستریونایتد و پاری سن ژرمن نوشته اند که می تواند باعث 

شود سه فوق ستاره فوتبال جهان را در یک تیم قرار دهد.
روزنامه انگلیسی »میرر« نوشته کریستیانو رونالدو پس از حذف 
منچستریونایتد از رقابت های جام حذفی کاملا ناامید شده و 
قصد دارد با ترک تیمش در تابستان راهی پی اس جی شود. 
پاری سن ژرمن هم تمایل دارد که برای جذب رونالدو در تابستان 

اقدام کند تا او و لیونل مسی  و نیمار را هم تیمی کند.
رسانه های فرانسوی نیز در این مورد نوشته اند مقامات پاریسی 
با این کار هم قصد دارند جای خالی امباپه را که به احتمال زیاد 
از این تیم جدا خواهد شد با فوق ستاره ای مثل رونالدو پرکنند 
و هم این که با قرار دادن رونالدو در کنار مسی درآمد تبلیغاتی 

فوق العاده ای را به دست بیاورند.
جذب  خواهان  شدت  به  منچستریونایتد  دیگر  طرف  از 
مائوریسیو پوچتینو سرمربی پاری سن ژرمن است و با توجه به 
اینکه رونالدو نتوانسته کمک زیادی به این تیم در راه کسب 
موفقیت بکند مقامات این باشگاه حاضرند در راه تسهیل انتقال 
پوچتینو به اولدترافورد، رونالدو را به پاری سن ژرمن بدهند تا یک 

معامله بزرگ و عجیب در فوتبال اروپا رقم بخورد. 
پاری سن ژرمن  از  پوچتینو  جدایی  صورت  در  اینکه  ضمن 
به احتمال بسیار زیاد، زین الدین زیدان جانشین او در تیم 
فرانسوی خواهد شد و با توجه به علاقه زیدان به رونالدو و 
همچنین تمایل رونالدو به کار با زیدان، انتقال کریس به پاریس 

احتمال بیشتری خواهد یافت.

طی حکمی از سویِ »رییس فدراسیون والیبال«؛

سرمربی تیم ملی والیبال جوانان مشخص شد

مشخص شدن دستیار خارجی »وحید شمسایی«؛

یکی از نگرانی های آقای سرمربی برطرف شد

توپوتور

چرخ روزگار خواهد چرخید!
باشگاه پرسپولیس درخصوص بسته شدن پنجره نقل و انتقالاتِ این تیم توسط شکایت علیرضا بیرانوند 
واکنش تندی نشان داد: به جای قدردانی برای این تیم شاخه و شانه کشید، این پول را پرداخت خواهیم 

کرد ولی چرخ روزگار خواهد چرخید!

نعمت، در مذمتِ اعتبار و  از روی بُغض و کُفرِ  اما سوایِ تمامِ گلُ واژه هایی که سالیانی است تنها 
اقتداری که »کارلوس کی روش« در یک پروژه موفق هشت ساله به فوتبال مان هدیه کرد مطرح می شود، او یکی 

از اثرگذارترین چهره های تاریخ فوتبال ایران است و نقشِ او در سعادتِ این روزهای فوتبال مان محسوس است، حال 
می خواهد این حقیقت، خوشایندِ »مزدورانِ رسانه ای« باشد یا نباشد.

محمدرضا ولی زاده

  دبیر تحریریه
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